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1.UVOD 

Izvješće o monitoringu rada Skupštine Zapadnohercegovačke županije obuhvata period 01.01.-

31.12.2011. godine i daje presjek rezultata rada ove institucije u prvoj godini mandata aktuelne vlasti. 

Ovo izvješće je još jedan u nizu rezultata nastojanja Centara civilnih inicijativa da kontinuiranim 

praćenjem i periodičnim izvještavanjem javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti i iste učini 

odgovornijim u obavljanju svojih obveza. 

 

Monitoring rada Skupštine podrazumijevao je praćenje sjednica i svih mjera koje je Skupština 

donosila, sa posebnim osvrtom na pojedinačnu odgovornost i angažiranost zastupnika.     

 

Pri kreiranju izvješća, kao ulazni parametri, uzeti su zapisnici i drugi materijali sa održanih sjednica 

Skupštine. Osim navedenog pri analizi rada Skupštine i kreiranju izvješća korištene su informacije 

prikupljene kroz neposredno prisustvo sjednicama Skupštine Županije Zapadnohercegovačke.  

 

Skupština Županije Zapadnohercegovačke konstituiranje je počela 30.11.2010. godine kada su 

novoizabrani zastupnici preuzeli svoje mandate i na način suprotan od propisanog izabrali 

predsjednika Skupštine ŽZH1. Ni trinaest mjeseci kasnije zamjenici predsjednika Skupštine ŽZH nisu 

izabrani. Istina, napravljen je određeni pomak. Skupština ŽZH  imenovala je privremeno 

Povjerenstvo za izmjene i dopune Ustava i Poslovnika o radu Skupštine ŽZH. Povjerenstvo uradilo 

Amandmane na Ustav ŽZH koje je  30.11.2011. godine većina zastupnika Skupštini podržanja i 

dostavola Skupštini na usvajanje. 21.prosinca na 10.redovitoj sjednici Skupštine ŽZH predloženi 

Amandmani na Ustav jednoglasno su usvojeni. Slijdi izmjena Poslovnika o radu Skupštine ŽZH a 

potom i izbor zamjenika predsjednika Skupštine.  

 

 

 

 

                                                
1 Članak 10. Poslovnika o radu Skupštine ŽZH:(1) Svaki klub naroda predlaže, između svojih članova, jednog kandidata 
za mjesto predsjednika ili dopredsjednika Skupštine.(2) Skupština, jedinstvenim glasovanjem, potvrđuje kandidate 
nadpolovičnom većinom od ukupnog broja zastupnika u Skupštini. (3) Tri, od Skupštine potvrđena kandidata, između sebe 
odlučuju tko će biti predsjednik Skupštine i s tom odlukom upoznaju Skupštinu. (4) Ako u Skupštini nema zastupnika, 
odnosno kluba nekog od konstitutivnih naroda, mjesto dopredsjednika Skupštine iz tog konstitutivnog naroda ostaje 
upražnjeno.  
(5) Ako u Skupštini nema zastupnika druga dva konstitutivna naroda Skupština 
bira predsjednika i zamjenika predsjednika Skupštine iz reda izabranih zastupnika. 
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2. KLJUČNI DOKUMENTI  - STVARANJE PREDUSLOVA ZA EFIKASAN 
RAD   

PROGRAM RADA 

Cijelu 2011. godinu Skupština Županije Zapadnohercehovačke radila je bez Programa rada. Ovo je 

bila tema koja nije ni otvarana. Na 9. žurnoj sjednici Skupštine ŽZH održanoj 13.12.2011. godine 

predsjednik Skupštine podsjetio je Vladu da je prije mjesec dana Skupština poslala zahtjev Vladi za 

dostavljanje Programa rada Vlade ŽZH za 2012. godinu do 15.12.2011. godine kako bi Skupština 

kreirala svoj Program rada za 2012. godinu na osnovu Programa rada Vlade. U slučaju da Vlada to 

ne učini Skupština će donijeti svoj Program rada. Zaključno sa 31.12.201. godine niti je Vlada 

Skupštini dostavila Program rada za 2012. godinu niti je Skupština usvojila vlasititi. Novoizabrani 

zastupnici nastavljaju lošu praksu svojih prethodnika koji su od četiri godine mandata samo u 2008. 

godinu ušli sa kreiranim Programom rada, dok su u 2007. I 2009. godini bilježili znatno kašnjenje u 

kreiranju ovog dokumenta, a u posljednjoj godini mandata Program rada nisu ni imali.  

 

PRORAČUN 

Zapadnohercegovačka županija je zbog ukupnog duga od 46 milijuna KM je pred bankrotom.  

Stiglo je rješenje iz Poreske uprave Federacije BiH o prinudnoj naplati u iznosu od čak 10,8 milijuna 

KM.  

Dug Zapadnohercegovačke županije od 46 milijuna konvertibilnih maraka iznosi točno koliko i plate 

za 2.200 prpračunskih korisnika u ovoj županiji za jednu godinu.  

U četvrtak 20. listopada 2011. godine Vlada Županije Zapadnohercegovačke održala je u Širokom 

Brijegu 10. redovitu sjednicu.  
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Vlada je donijela Odluku o zaduženju Županije Zapadnohercegovačke kojom će se kreditno zadužiti 

za neto iznos kredita od 4.000.000,00 KM na rok od 4 godine kod kreditora koji ponudi najpovoljnije 

uvjete. Sredstva iz ove Odluke namijenjena su za podmirenje neuplaćenih doprinosa na ranije 

isplaćene plaće proračunskih korisnika, za podmirenje dospjelih a neplaćenih obveza iz ranijih 

godina prema dobavljačima i za financiranje kapitalnih izdataka u 2011. godini.  

Na 10. Redovitoj sjednici Skupštine održanoj 29.prosinca 2011. godine zastupnici su na prijedlog 

Vlade ŽZH usvojili Odluku o privremenom financiranju Županje Zapadnohercegovačke za razdoblje 

siječanj-ožujak 2012. Godine. Privremeno financiranje Županije Zapadnohercegovačke obavljat će 

se u visini tromjesečnog prosjeka utrošenih sredstava za fiskalnu 2011. Godinu, a što iznosi 

18.484.575,00 KM. Odluku su podržali zastupnici HDZ BiH i HDZ 1990. Protiv odluke glasalo je 5 

zastupnika i to 3 zastupnika NSRZB i 2 zastupnika HSP – a.  

Ovakav pristup izradi Proračuna samo je nastavak loše prakse iz prethodnih godina. Prethodna 

vlast sve četiri godine mandata išla je prvo sa Odlukom o privremenom financiranju a onda do 

31.03. usvajala proračun za tekuću godinu. Isto se dogodilo i sa novim sazivom Skupštine ŽZH. U 

2011. Godini Skupština je prvo usvojila Odluku o privremenom financiranju a tek 1.04. 2011.godine 

ŽZH dobila je proračun za tekuću 2011. godinu.  

 

 

Na 10. Redovnoj sjednici Skupštine ŽZH održanoj 21.prosinca 2011. Godine po skraćenom 

postupku Skupština je usvojila Prijedlog izmjena i dopuna Proračuna ŽZH za 2011. Godinu. Razlozi 

za pristupanje uravnoteženju Proračuna za 2011. Godinu, po riječima ministra Luburića, bili su 

višestruki. Ostvareni ukupni prihodi proračuna ŽZH u odnosu na planirane prihode u Proračunu ta 

2011. Godinu pokazuju tendenciju blagog porastakoji će u Izmjenama i dopunama prpračuna za 

2011. Godinu rezultirati manjim deficitom od planiranog u Proračunu za 2011. Godinu. Ukupni 
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prihodi u Izmjenama i dopunama prpračuna za 2011. Godinu u odnosui na ukupne prihode u 

proračunu za 2011. Godinu su porasli za 2.532.600,0 KM ili za 3% što je procijenjeno na osnovu 

ostvarenja do kraja mjeseca listopada 2011. Godine.  

I u Izmjenama i dopunama Proračuna ŽZH za 2011. godinu ukupni prihodi i primici neće biti dovoljni 

da se uravnoteže sa rashodima i izdacima pa se Županija upravo zbog toga zadužuje 4.000.000,0 

KM. Ova sredstva namijenjena su za podmirenje neuplaćenih doprinosa na ranije isplaćene plaće 

proračunskih korisnika, za podmirenje dospjelih a neplaćenih obveza iz ranijih godina prema 

dobavljačima i za financiranje kapitalnih izdataka u 2011. godini.  

Ukupni prihodi i primici u Izmjenama i dopunama Proračuna za 2011. godinu iznose 69.938.300,00 

KM, rashodi i izdaci su 73.938.300,00 KM, a deficit tekućeg izmjenjenog proračuna iznosi 

4.000.00,00 KM. U Proračunu ŽZH za 2011. Godinu također je bio planiran deficit u iznosu od 

6.692.600,00 KM čije financiranje je planirano iz sredstava Stand by aranžmana. Kako do realizacije 

spomenutog aranžmana nije došlo pristupilo se Izmjenama i dopunama Proračuna u kojima su 

smanjeni rashodi i izdaci, povećali prihodi i primici i iskazao znatno manji deficit rebalansiranog 

tekućeg proračuna nego je to bilo u prpračunu za 2011. Godinu.  

 Ukupni rashodi i izdaci u Izmjenama i dopunama prpračuna za 2011. Godinu u odnosu na Proračun 

ŽZH za 2011. Godinu smanjeni su za 160.300,0 KM. U sferi ukupnih rashoda po prvi put je iskazano 

trošenje namjenskih sredstava za zaštitu i spašavanje u Civilnoj zaštiti koja se izdajaju na poseban 

račun otvoren u Ministarstvu financija i koji ulazi u Jedinstveni račun riznice, a koji opet omogućava 

praćenje namjenskog trošenja tih sredstava.  

U strukturi ukupnih rashoda sredstva za bruto plaće u Izmjenama i dopunama proračuna povećana 

su u odnosu na sredstva za bruto plaće u Proračunu za 2011. Godinu za 158.950,00 KM, što nije 

rezultat povećanja plaća uposlenih nego uključivanje doprinosa i poreza iz prethodne godine na 

porodiljne naknade uposlenika koji se financiraju iz proračuna. Sredstva za naknade troškova 

uposlenih povećana su za 694.300,00 KM. Ovo povećanje rezultat je Vladine Odluke o izmjenama i 

dopunama odluke  o naknadama iz osnova materijalnih prava uposlenih kod korisnika proračuna u 

ŽZH koja se odnosi na cijelu 2011. Godinu. Prema odluci povećava se iznos toplog obroka, 

prijevoza na posao i s posla i regres za godišnji odmor, što je rezultiralo značajnim povećanjem 

planiranih sredstava na poziciji naknada troškova uposlenih.  

Najveće smanjenje sredstava u odnosu na Proračun ŽZH bilježi se kod Tekućih prijenosa i to za 

1.758.205,00 KM.  

Kretanje pojedinih vrsta prihoda i primitaka, rashoda i izdataka iskazanih u strukturi u Izmjenama i 

dopunama proračuna za 2011. Godinu, i mogu se međusobno usporediti. Da bi uravnotežili prihode 

i rashode navedeni iznose deficita se planira pokriti iz financiranja, odnosno zaduženja kod domaćih 

financijskih institucija na domaćem tržištu novca. 
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3. OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE ŽZH 
 

Skupština Zapadnohercegovačke županije (ZHŽ), od 01.01. do 31.12.2011. godine održala je 9 

sjednica na kojima je realizirala 56 točaka dnevnog reda. Dvije sjednice održane su u po dva 

nastavka pa je ukupan broj zasjedanja 11. Sedam od dvanaest mjeseci zastupnici nisu imali niti 

jedno zasijedanje. Istina, broj zasijedanja u posljednjem tromjesečju 2011. godine duplo je povećan 

u odnosu na prvih devet mjeseci.  

 Dijagram: Pregled održanih sjednica po mjesecima 

 

Slijedeća tabela daje više detalja o održanim sjednicama Skupštine. 

Rbr Datum Redni 
broj 
sjednice 

Tip Planiran
o točaka 

Realiziran
o točaka 

Zakazan
i 
početak 

Stvarni 
početak 

Kraj 
sjednic
e Trajanje 

1 01-04-
2011 

3 Redovna 6 5 10:00 10:50 15:10 04:20 2 04-04-
2011 

3 Nastavak 1 1 12:00 12:36 13:45 01:09 3 29-04-
2011 

4 Redovna 9 9 11:00 11:30 14:30 03:00 4 10-06-
2011 

5 Redovna 4 3 11:00 11:20 13:45 02:25 5 14-06-
2011 

5 Nastavak 1 1 12:00 12:00 12:35 00:35 6 06-10-
2011 

6 Redovna 18 16 09:00 09:30 14:20 04:50 7 14-11-
2011 

7 Redovna 5 5 11:00 11:10 12:05 00:55 
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8 17-11-
2011 

8 Posebna 0 0 00:00 00:00 00:00 00:00 

9 13-12-
2011 

9 Hitna 1 1 10:00 10:15 10:30 00:15 

10 21-12-
2011 

10 Redovna 8 9 10:00 11:20 13:30 02:10 

11 29-12-
2011 

11 Redovna 7 6 10:00 10:00 12:50 02:50 

   Ukupno: 60 56    22:29 

 

 

 

 

 

 

Na održanih 9 sjednica sjednice, Skupština ZHŽ realizirala 

je 56 točaka dnevnog reda. U okviru 56 točaka zastupnici su 

razmatrali 57 mjera.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mjere Usvojene 
mjere 

Zakon 15 

Odluka 22 

Zapisnik 7 

Budžet 1 

Izvješće 3 

Zaključak  1 

Rebalans  1 

Ostalo  6 

Inicijativa  1 

Ukupno 57 
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U tabeli koja slijedi prikazani su zakoni koje je razmatrala Skupština ŽZH.  

��������	
	� �
	������� �
	�	��
��������	�����������������

�����������������������������������

��	����������������

Zakon o izvršenju Proračuna ŽZH za 
2011. godinu 

Ministarstvo financija  !"#!" #$$ - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Utvrđeno; 
#$"#%" #$$ - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno  

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o dopunskim pravima branitelja i 
članova njihovih obitelji 

Ministarstvo hrvatskih 
branitelja iz 
domovinskog rata 

$$"# " #$$ - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Utvrđeno; 
 &"#%" #$$ - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno ; 
#%"#'" #$$ - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Utvrđeno - ; 
#("$#" #$$ - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona – 
Prijedlog - Usvojeno ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o srednjem školstvu 

Ministarstvo 
prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

01-08-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
06-10-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
�

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o osnovnom školstvu 

Ministarstvo 
prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

01-08-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
06-10-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o upravljanju državnom imovinom 
 
 
 
 
 

Ministarstvo 
gospodarstva 

09-06-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
06-10-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
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Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti u 
Županiji Zapadnohercegovačkoj 
 
 

Ministarstvo 
gospodarstva 

04-07-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
06-10-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o Službenom glasilu Županije 
Zapadnohercegovačke 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

01-08-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
06-10-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o građenju 

Ministarstvo 
prostornog uređenja , 
resursa i zaštite 
okoliša 

20-10-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
14-11-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Data saglasnost - ; 
 
20-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona – 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
29-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o prostornom uređenju 

Ministarstvo 
prostornog uređenja , 
resursa i zaštite 
okoliša 

20-10-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
14-11-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Data saglasnost - ; 
 
20-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona – 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
29-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o priznavanju inozemnih 
obrazovnih kvalifikacija 

Ministarstvo 
prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

 
08-12-2011- Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - - ; 
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13-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o županijskim ministarstvima i 
drugim tijelima županijske uprave 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

29-11-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Vraćeno na doradu - Vlada je 
jednoglasno vratila na doradu Nacrt 
Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o županijskim ministarstvima i 
drugim tijelima županijske uprave iz 
razloga što je na sjednici predloženo 
da se članak 13. stavak 1. točka f. 
Zakona o županijskim ministarstvima i 
drugim tijelima županijske uprave 
(''Narodne novine Županije 
Zapadnohercegovačke'', broj:17/09) 
mijenja i glasi:''Zavod za poljoprivredu 
Županije Zapadnohercegovačke, sa 
sjedištem u Ljubuškom''. Zaključeno je 
da se Nacrt Zakona dostavi do 
naredne sjednice Vlade.; 
 
08-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
21-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o pravobraniteljstvu u Županiji 
Zapadnohercegovačkoj 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

08-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
21-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o sigurnosti prometa na cestama u 
Županiji Zapadnohercegovačkoj 

Ministarstvo 
unutarnjih poslova 
Županije 
Zapadnohercegovačke 

08-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
21-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Nacrt - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o lokalnoj samoupravi 
 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

20-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona – 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
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29-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o pravima izabranih dužnosnika i 
nositelja izvršnih funkcija i savjetnika u 
institucijama vlasti u ŽZH 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

20-12-2011 - Vlada 
Zapadnohercegovačkog kantona – 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 
 
29-12-2011 - Skupština 
Zapadnohercegovačkog kantona - 
Prijedlog - Usvojeno - Utvrđeno - ; 

 

Više no evidentno je da je Skupština Županije Zapadnohercegovačke u posljednjem tromjesečju 

imala niz zakonodanvih aktivnosti, 6 puta više zakona Skupština ŽZH usvojila je u posljednjem 

tromjesečju u odnosu na prvih devet mjeseci 2011. Godine. Samo podsjećanja radi, zaključno sa 

30.09.2011. godine Skupština ŽZH usvojila je Prijedlog Zakona o izvršenju Proračuna ŽZH za 2011. 

godinu te je prihvatila nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima 

branitelja i članova njihovih obitelji. U posljednjem tromjesečju Skupština ŽZH usvojila je 13 zakona i 

prihvatila i u daljnju proceduru uputila jedan zakon.  

Ovakav rad skupštine trebao bi da bude praksa i u narednom periodu.  
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4. TEMPO RADA SKUPŠTINE ŽZH 
 

Uporedimo li aktivnosti prethodnog saziva Skupštine ŽZH sa ovim sadašnjim vidljivo je da je prošli 

saziv Skupštine ŽZH bio aktivniji kada je upitanju broj razmatranih točaka dnevnog reda. Naime, 

prethodni saziv je u istom vremenskom razdoblju održao je isti broj sjednica kao i sadašnji saziv 

Skupštine ali je prethodni saziv razmatrao čak 30 točaka dnevnog reda više od sadašnjeg saziva 

Skupštine ŽZH.  

 

Rad Skupštine ZHŽ u 2007 i 2011. godini 

Napravimo li osvrt na broj zakonodavnih aktivnosti sadašnjeg i prethodnoh saziva Skupštine ŽZH 

vidjet ćemo da je prethodni saziv skupštine usvojio 4 zakona više u odnosu na sadašnji saziv. Za 

godinu dana (2007) prethodni saziv usvojio je 19 zakona dok je sadašnji saziv Skupštine ŽZH tijekom 

2011. usvojio 14 zakona i u skupštinsku proceduru uveo 1 zakon. Za sadašnji saziv Skupštine ovo je 

pravi uspjeh jer su za prvih devet mjeseci zastupnici usvojili 1 zakon i u skupštinsku proceduru uveli 

još jedan zakon. Drugim riječima, 86,6% zakonadavnih aktivnosti zastupnici su imali u posljednjem 

tromjesečju 2011. Godine.  
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6. RADNA TIJELA SKUPŠTINE  

Skupština Županije Zapadnohercegovačke formirala je povremena i stalna radna tijela Skupštine.  

Već na konstituirajućoj sjednici Skupštine ŽZH formirana su povremena radna tijela Skupštine i to:  

1. Mandatno – imunitetsko povjerenstvo u sastavu:  

- Erina Lasić (HDZ BIH) –predsjednik  

-Žana Primorac (HDZ BIH) – član  

-Milenko Bandur (HDZ 1990) – član  

2. Povjerenstvo za izbor i imenovanje  

-Dario Sesar (HDZ BIH) – predsjednik  

-Ante Pavlović (HDZ 1990) – član  

-Ivo Sesar (HDZ BIH) – član  

3. Administrativno – pravno povjerenstvo  

-Dario Knezović (HDZ BIH) – predsjednik  

-Ivica Gašpar (HDZ 1990) – zamjenik  

-Vjekoslav Čamber (HSP) – član  

-Vedran Markotić (HDZ BIH) – član  

-Ivica Pavković (HDZ BIH) – član 

Na drugoj sjednici Skupštine Županije Zapadnohercegovačke formirana su i stalna radna tijela 

Skupštine ŽZH i to:  

1. Povjerenstvo za Ustav, Poslovnik i zakonodavstvo 

- Vedran Markotić (HDZ BIH) – predsjednik 

-Dario Knezović (HDZ BIH) – zamjenik predsjednika  

-Ivica Gašpar (HDZ 1990) – član  

-Slobodan Tomić (NSRZB) – član te spoljni članovi:  

- Zlatko Vranješ – član  

-Klaudija Skoko – član  

-Ante Boras – član  
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2. Odbor za ekonomsku, financijsku politiku i proračun:  

- Dario Sesar(HDZ BIH) – predsjednik  

- Žana Primorac (HDZ BIH) – zamjenik predsjednika  

-Ivica Pavković (HDZ BIH) – član 

-Milenko Bandur (HDZ 1990) – član te spoljni članovi:  

- Jelena Primorac – član  

-Dalibor Musa – član  

-Ivan Brkić – član  

3. Odbor za obrazovanje, kulturu. Šport, mlade i informiranje  

- Ivo Sesar (HDZ BIH) – predsjednik 

-Dario Sesar (HDZ BIH) – zamjenik predsjednika 

-Vjekoslav Čamber (HSP) – član 

-Ante Alpeza (NSRZB) – član te spoljni članovi:  

-Mile Pejić – član  

-Ana Zovko – član  

-Ivan Jelčić – član  

4. Odbor za rad, zdravstvo, socijalnu politiku i stradalnike Domovinskog rata 

- Tomislav Zelenika (HDZ BIH) – predsjednik 

-Zdenko Čolak – zamjenik predsjednika  

-Tomislav Mandić (HDZ BIH) – član  

-Viktor Kvesić (HSP) – član te spoljni članovi: 

- Sonja Miloš – član  

-Mario Karamatić – član  

-Tomislav Naletilić – član  

5.Odbor za pravdu, upravu, ljudska prava, slobode i ravnopravnost spolova  

- Božo Zovko (HDZ 1990) – predsjednik 

- Ante Mišetić – zamjenik predsjednika  

-Branko Ćorluka (HSP) – član  

- Ivica Pavković – član te spoljni članovi: 

-Milena Leventić -.član  

-Ivan Tokić – Vranković – član  

-Katarina Marić – član  
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6. Odbor za prostorno uređenje, stambeno – komunalnu politiku, zaštitu okoliša, 

poljoprivredu i šumarstvo  

- Miro Ćutuk (HDZ BIH) – predsjednik  

-Erina Lasić (HDZ BIH) – zamjenik predsjendika  

-Mukadesa Anadolac (NSRZB) – član  

-Ante Pavlović (HDZ 1990) – član te spoljni članovi: 

- Vjekoslav Filipović – član  

- Ante Bošnjak – član  

- Zoran Slišković – član  

U okviru monitoringa rada Skupštine ŽZH, između ostalog, pokušali smo vršiti i monitoring rada 

radnih tijela što je u prvih devet mjeseci 2011. Godine bilo skoro pa menoguće. Radna tijela sastaju 

se par dana prije sjednice Skupštine ili na sami dan održavanja sjednice Skupštine. Događalo se da 

i po nekoliko radnih tijela zasjeda istovremeno tako da nije bilo moguće svim tim zasjedanjima fizički 

nazočiti a zapisnici sa sjednica radnih tijela vrlo su šturi i ne daju skoro pa nikakve informacije o 

radu istih. Bolje rečeno, to nisu zapisnici već par rečenica teksta u rukopisu koji, je nemoguće 

tretirati kao zvanični dokument. 

U posljednjem tromjesečju 2011. godine i na ovom polju dogodio se pomak. Sada na službenoj web 

stranici Skupštine ŽZH pored informacija o sjednicama Skupštine redovito se najavljuju i sjednice 

Povjerenstava. U najavama sjednica povjerenstava naveden je datum i mjesto održavanja iste kao i 

točke dnevnog reda koje će povjerenstvo razmatrati.  

Još javnosti nedostaju zapisnici  sa sjednica radnih tijela koji bi trebalo da budu službeni dokumenti 

koji će da sadrže sve informacije o održanoj sjednici, od broja nazočnih članova, dnevnog reda, 

diskusija i zaključaka pa do informacije koliko je trajala sjednica radnog tijela. Nadajmo se da će 

Skupština, u interesu javnosti ali i u cilju povećanja svoje efikasnosti, u nastavku svog rada usvojiti 

ove prijedloge. 
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7.PRIMANJA ZASTUPNIKA 

Podsjećanja radi, Zakon o pravima izabranih dužnosnika dao je mogućnost skupštinskim 

zastupnicima da svoj rad u Skupštini profesiolaniziraju, odnosno da budu zaposlenici Skupštine ŽZH i 

da se njihove plaće i doprinosi kao i sva druga primanja koja im pripadaju po zakonu isplaćuju iz 

Proračuna ŽZH. Isti taj zakon dao je mogućnost zastupnicima koji su 2010. godine završili svoj 

mandat da narednih 6 mjeseci imaju punu plaću koju su ostvarivali tjekom zastupničkog mandata.  

U prošlom sazivu Skupštine ŽZH od 23 zastupnika njih 11 bilo je profesionalno angažirano sa plaćom 

od cca 2.300 KM. Nakon općih izbora održanih 2010. godine četiri zastupnika iz prethodnog saziva 

Skupštine ŽZH još šest mjeseci su primali punu plaću kao i za vrijeme mandata. Radi se o sljedećim 

zastupnicima: Zlatko Jurilj (HDZ 1990); Mate Pavković (HSP); Miroslav Galić (NSRZB) i Ante Kvesić 

nezavisni zastupnik.  

Sadašni saziv Skupštine ŽZH trenutno ima 9 profesionalno angažiranih zastupnika i 4 zastupnika koji 

primaju razliku plaće ili mirovine. Tabela u nastavku pokazuje koji zastupnici su profesionalizirali svoj 

rad u Skupštini ŽZH.  

 

Redni br. Ime i Prezime  Stranka  Profesionalno 

angažiran  

Broj osvojenih glasova 

na listopadskim 

izborima 

1. Dario Knezović HDZ BIH Da  3713 

2. Tomislav Zelenika HDZ BIH Da  3425 

3. Ivo Sesar  HDZ BIH Da  3383 

4. Ante Mišetić HDZ BIH Da  2782 

5. Ivica Pavković HDZ BIH Ne  2179 

6. Zdenko Čolak HDZ BIH Razlika plaće  2177 

7. Žana Primorac  HDZ BIH Razlika plaće 2019 

8. Ivan Leko HDZ BIH Ne  1509 

9. Miro Ćutuk HDZ BIH Da 1960 

10. Vedran Markotić HDZ BIH Da 1875 

11. Dario Sesar  HDZ BIH Ne 1510 

12. Erina Lasić HDZ BIH Ne 1784 

13. Tomislav Mandić HDZ BIH Ne 3742 

14. Ivica Gašpar  HDZ 1990 Da 1878 

15. Milenko Bandur HDZ 1990 Ne  809 

16. Ante Pavlović HDZ 1990 Razlika plaće 746 
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17. Viktor Kvesić HSP Razlika mirovine 1179 

18. Branko Ćorluka  HSP Da 1054 

19. Slobodan Tomić
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8.ZASTUPNIČKA PITANJA  
 

Zaključno sa 11. sjednicom Skupštine ŽZH, održanom 29. prosinca 2011. godine, zastupnici su 

postavili ukupno 62 zastupnička pitanja i pokrenuli 7 inicijativa. Od 62 postavljena pitanja 59 pitanja 

došlo je od aktelnih zastupnika dok su 3 pitanja postavili sada već bivši zastupnici koji su podnijeli 

ostavke i otišli na druge funkcije na razini Županije ili Federacije BiH. Radi se o sljedećim 

zastupnicima   

Rbr Predstavnik Stranka Postavljeno 
pitanja 

Trenutna pozicija 

1 Borka Herceg - 
Lukenda HDZ 1990 1 

Ministrica pravosuđa i uprave 
ŽZH  

2 
Helena Lončar HDZ BiH 1 

Ministrica prosvjete, 
znanosti, kulture i športa  

3 
Stipe Šakić NSRB 1 

Pozicija savjetnika u jednom 
od ministarstava  Vlade FBiH 

 

U odnosu na prvi do godine evidentno je da se većina zastupnika aktivirala po pitanju postavljanja 

zastupničkih pitanja i pokretanja inicijativa. Ostalo je još samo 5 zastupnika koji nisu imali pitanje niti 

su pokrenuli neku inicijativu. Slijedi tabelarni pregled postavljenih pitanja i inicijativa po održanim 

sjednicama: 

Sjednica Skupštine ŽZH Broj postavljenih pitanja Broj zastupničkih 
inicijativa 

      3. Sjedica  13 0 

      4. Sjednica 12 0 

      5.Sjednica  9 2 

      6.Sjednica 14 1 

      7.Sjednica 6 2 

      10.Sjednica 4 0 

      11.Sjednica 4 2 

Ukupno 62 pitanja 7 inicijativa 

Skupština ŽZH trenutno broji 21 zastupnika od 23 koliko treba da ima. Trenutno je upražnjeno jedno 

zastupničko mjesto stranke HSP  i jedno zastupničko mjesto HDZ 1990. Samo 5 zastupnika nije niti 

jednom postavilo zastupničko pitanje( 24% zastupnika od ukupnog broja zastupnika).  
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Tabelarni prikaz koji pokazuje koliko zastupničkih pitanja je postavio svaki od zastupnika ŽZH:  

Rbr Predstavnik Stranka Postavljeno 
pitanja 

Inicijative Ukupno 

1 Ante Alapeza NSRB                      1 0 1 

2 
Mukadesa Anadolac NSRB 

                       
0 0 

 
0 

3 Milenko Bandur HDZ 1990 2 3 5 

4 
Zdenko Čolak HDZ BiH 

                 
0 0 

 
0 

5 Branko Ćorluka HSP 1 0 1 

6 Miro Ćutuk HDZ BiH 3 0 3 

7 Ivica Gašpar HDZ 1990 6 0 6 

8 Dario Knezović HDZ BiH 5 0 5 

9 Viktor Kvesić HSP 9 0 9 

10 Erina Lasić HDZ BiH 3 0 3 

11 Ivan Leko HDZ BiH 0 0 0 

12 Tomislav Mandić HDZ BiH 1 0 1 

13 Vedran Markotić HDZ BiH 9 1 10 

14 Ante Mišetić HDZ BiH 3 1 4 

15 Ivica Pavković HDZ BiH 4 1 5 

16 Ante Pavlović HDZ 1990 0 0 0 

17 Žana Primorac HDZ BiH 0 0 0 

18 Dario Sesar HDZ BiH 2 0 2 

19 Ivo Sesar HDZ BiH 2 0 2 

                20 Slobodan Tomić NSRB 4 1 5 

                21 Tomislav Zelenika HDZ BiH 4 0 4 

  Ukupno 59 7 66 
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9.ZAKLJUČCI  

Skupštinu ŽZH na početku mandata karakterišu:  

�Nezavršen proces konstituisanja 

Skupština ŽZH još uvijek nema izabrano kompletno rukovodstvo Skupštine. Izabran je predsjednik 

Skupštine ali ne i zamjenici.  

 

�Skupština  nije kreirala Program rada za 2012. godinu  

Skupština ŽZH je cijelu 2011 godinu radili bez Programa rada čime je prekršila vlastiti  Poslovnik o 

radu. U 2012. Godinu Skupština ŽZH ponovo je ušla bez kreiranog Programa rada što je također 

kršenje Poslovnika o radu Skupštine ŽZH  

 

� Kašnjenje u kreiranju Proračuna ŽZH za 2012. godinu; 

Proračun ŽZH za 2011. godinu od strane Skupštine usvojen je tek 1.04.2011. godine čime je 

prekršen Zakon o budžetima FBiH. Ponovu, u 2012.godinu Skupština ŽZH ušla je bez kreiranog 

Proračuna, ponovo je na snazi Odluka o privremenom financiranju  
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10.PREPORUKE  
 

 

 

� U narednom periodu intenzivno se baviti mjerama za prevazilaženje ekonomske krize, u 

skladu sa predviđenim mjerama na razini Federacije i države BiH, a u skladu sa 

nadležnostima županija.  

� Izmjenama i dopunama Poslovnika o radu Skupštine definirati jasan rok za izradu Programa 

rada i određeni vid sankcioniranja za kršenje obveza utvrđenih Poslovnikom o radu; 

� Izmjenama i dopunama Poslovnika o radu Skupštine ŽZH definirati pozicije profesionalno 

angažiranih zastupnika u Skupštini  kroz njihova prava i obveze; 

� Voditi preciznu evidenciju o zastupničkim pitanjima i odgovorima, kao i realizaciji zaključaka 

proisteklih u raspravi, 

� Voditi detaljnu evidenciju i zapisnike sa održanih sjednica povjerenstava  

� Žurno  početi sa  izradom Programa rada za 2012. godinu     
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Dodatak 1.  
ZASTUPNIČKA PITANJA POSTAVLJENA U NOVOM SAZIVU SKUPŠTINE 
 
 

2.sjednica Skupštine ŽZH održana 23. prosinca 2010. godine  

 

PITANJE:  Zastupnik Vjekoslav Čamber zbog  teksta  u Večernjaku postavio pitanje za Ministra 

financija: Tražim da mi se odgovori na pitanje, a  radi se o Ministrovoj izjavi da će se posebno 

istraživati o duplim računima iz Ministarstva prosvjete i Vlade pa bi molio da mi pojasni o kojim se to 

računima radi. 

ODGOVOR: Ministar financija Radoslav Luburić je kazao  što se tiče ovog pitanja mediji su 

pogrešno prenijeli ne radi se  o  Ministarstvu obrazovanja već o Ministarstvu prostornog uređenje i 

Vlade gdje imaju neki dupli računi. 

 

PITANJE: Zastupnik Slobodan Tomić uputio pitanje predsjedniku Skupštine Anti Mišetiću  zašto 

niste prvo sazvali Kolegij pa da se suglasi oko dnevnog reda? 

ODGOVOR: Predsjednik Skupštine Ante Mišetić kazao pošto nije još formiran Klub ne možemo  ga 

sazvat i pročitao koga Klub sve sačinjava.  

 

 

3. sjednica Skupštine ŽZH održana 03.travnja 2011. godine  

 

PITANJE: Zastupnik Tomislav Mandić postavio je pitanje predsjedniku Vlade Županije 

Zapadnohercegovačke što je sa besplatnim prijevozom učenika u srednjim školama. 

ODGOVOR: Predsjednik Vlade je pozdravio sve nazočne te je rekao da će se osvrnuti na  samo 

jedno pitanje a tiče se besplatnog prijevoza učenika a ostale da ne bi iznosio netočno ili paušalno će 

dostaviti u pisanoj formi do naredne sjednice Skupštine. Predsjednik Vlade je obrazložio pitanje na 

besplatni prijevoz učenika kako je i on bio sudionik izrade Programa stranke kojoj pripada i 

kampanje u kojoj je promoviran Program naglasili smo tu potrebu da se svim učenicima u našoj 

županiji osigura besplatan prijevoz. Također je naglasio da su se u nekim općinama donosile 

odluke, više puta na razini općinskih vijeća po pitanju besplatnog prijevoza učenika koje su bile 

neizvedive, te je naglasio da nećemo donositi takve odluke dok ne bude uvjeta za to.  Pošto smo mi 

sada na početku mandata, imenovali smo jedno Povjerenstvo koje će provesti studiju, analizu koliko 

bi to stajalo Proračun odnosno proračunske korisnike i to će povjerenstvo uskoro dostaviti svoje 

analize i tek tada možemo kad ispunimo preduvjete ići ka ostvarenju istog. 

 

PITANJE: Zastupnik Viktor Kvesić je postavio pitanje za Ministra unutarnjih poslova „u kojoj je fazi 

istraga o eksploziji koja se dogodila pred obiteljskom kućom Zlatana Jurilja“ te je naveo zabrinutost 

za Zlatana Jurilja i za sve građane Županije Zapadnohercegovačke. 
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ODGOVOR: Ministar unutarnjih poslova Gordan Bradvica je kazao da je sigurnost u Županiji 

Zapadnohercegovačkoj zadovoljavajuća te se osvrnuo na pitanje zastupnika Viktora Kvesića što se 

tiče eksplozije ispred kuće Zlatana Jurilja, rekao je da se na istrazi intezivno radi, poduzimaju se sve 

mjere i radnje, kako bi se što prije došlo do počinitelja te radnje. 

 

PITANJE: Zastupnik Dario Knezović je pitao uvaženog zastupnika gospodina Viktora Kvesića „Ako 

on ima neka saznanja o spomenutom predmetu neka podijeli to sa ostalim zastupnicima i prisutnim 

medijima, a što se tiče retorike zastupnika gospodina Stipe Šakića da mu kaže što znači riječ 

„pravilno“ kad  više ništa nije pravilno u ovoj našoj Federaciji BiH, kad se zaključuje da je trećina od 

sedamnaest nešto manje od šest a nikako pet“. 

 

PITANJE: Zastupnik Ivica Pavković uputio je pitanje u pismenoj formi Stručnoj službi predsjednika 

Skupštine koja će ga po hitnoj proceduri proslijediti  Federalnoj poreznoj upravi BiH  te ga je i 

pročitao.  

PITANJE: Zastupnica Helena Lončar uputila je pitanje ministru prostornog uređenja u kojoj je fazi 

Prostorni plan Županije Zapadnohercegovačke. 

ODGOVOR: Ministar prostornog uređenja, resursa i zaštite okoliša Ivan Bešlić je rekao pošto se 

radi o konkretnim datumima i iznosima dostavit će u pisanom obliku odgovor na pitanje o izradi 

prostornog plana županije. 

 

PITANJE: Zastupnik Ivo Sesar je postavio pitanje ministru obrazovanja, kulture i športa ŽZH vezano 

za škole i inspekcijske nadzore, natječaje i ostalo te zatražio da se odgovor dostavi u pisanoj formi. 

ODGOVOR: Ministar obrazovanja, znanosti, kulture i športa Mario Bušić je pozdravio sve nazočne a 

posebno sindikate iz prosvjete te se osvrnuo na pitanje koje je bilo upućeno na rad inspekcije, 

upravnih nadzora u školama te je ukratko obrazložio da od 2200 korisnika Proračuna 1400 korisnika 

otprilike pripada na Obrazovanje, znanost, kulturu i šport, učinili smo mnogo, vratili smo prosvjetnu 

inspekciju koja je bila godinu dana praktički izbrisana nije postojala i oni sada imaju pune ruke posla. 

Na temelju rješenja dosada smo promijenili dva ravnatelja u Posušju i do kraja idućeg tjedna ćemo 

promijeniti još jednog zbog niza nezakonitosti za koje bi trebao netko odgovarati. Zatim je spomenuo 

osim školstva i Univerzitet Philip Noel Baker u Posušju koji već dvije godine radi na crno. Ministar 

Mario Bušić je rekao da će detaljnije zastupnik dobiti odgovor u pisanoj formi. 

 

PITANJE: Zastupnik Tomislav Zelenika postavio je pitanje ministru zdravstva, rada i socijalne skrbi 

ŽZH gosp. Bogutu što je s laboratorijem u Zavodu za javno zdravstvo da li radi ili ne ako neradi, 

zašto neradi i kolika su sredstva uložena u tu opremu i jesu li realna. 

ODGOVOR: Ministar zdravstva, rada i socijalne skrbi Stipe Bogut je odgovorio na postavljeno 

zastupničko pitanje vezno za mikrobiološki laboratorij koji je svečano otvoren 11.02.2010. godine a 

31.07.2010. godine raspisan je Natječaj za prijem osoblja tj. 4 djelatnika, 15 dana iza toga izabrane 
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su određene osobe 3 u laboratoriju i jedna u Zavodu za javno zdravstvo, ne može se reći da su 

primljeni djelatnici jer nisu nikad potpisali ugovor o radu. Što se tiče ekonomske opravdanosti i 

ušteda ne znam kako je se to moglo napraviti jer svaka osigurana osoba svoje je mikrobiološke 

usluge ostvarivala u Mostaru a Zavod za javno zdravstvo je paušalom plaćao te usluge Kliničkoj 

bolnici u Mostaru. Smatra da bi nekakva opravdanost laboratorija bila na 200 000 stanovnika ali da 

bi otpočeo laboratorij raditi nedostajalo je nekoliko stvari. Međutim u Statutu Zavoda za javno 

zdravstvo nije uvrštena ta djelatnost tako da bi Zavod za javno zdravstvo morao zatražiti od 

Ministarstva zdravstva, rada i socijalne skrbi proširenje svoje djelatnosti jer to do današnjeg dana 

nije nikad zatraženo. Što se tiče opreme za Dom zdravlja njega je nabavio i platio Zavod za 

zdravstveno osiguranje, potrošni materijal je nabavljen a po odobrenju Vlade ŽZH ga je vjerojatno 

platila riznica ministarstva financija u iznosu  oko 8. 000,00 Konvertibilnih maraka i ima još jedan 

račun za 8 stolica za potrebe zavoda, taj predračun nije plaćen i stolice nisu isporučene. Ministar je 

još naglasio da je oprema dosta kvalitetna ali da će se još dobiti odgovor u pisanoj formi o utrošku 

sredstava.  

 

PITANJE:
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za tu pozajmicu u iznosu od 400.000,00 KM i da li je Upravni odbor, Nadzorni odbor Zavoda za 

zdravstveno osiguranje odobrio tu transakciju od 400.000,00 KM  da se prebaci na Ministarstvo 

financija i da li su napravljene bilo kakve interne kontrole, te je  zamolio da se dopuni odgovor od 

strane ministra financija i ministra unutarnjih poslova.  

 

PITANJE: Drugo pitanje zastupnika Markotića odnosilo se na istrage koje su otvorene protiv bivše 

Vlade ŽZH , koliko je istraga u tijeku, da li su uopće otvorene istrage, o kojim se kaznenim djelima tu 

radi, o kojim iznosima, ima li spisa koji su završeni i ima li spisa koji su upućena županijskom 

Tužiteljstvu. 

ODGOVOR: Ministar je odgovorio na pitanje zastupnika Vedrana Markotić
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u novčanim jedinicama za što, oprema ako je kupljena gdje je kupljena, pod kakvim uvjetima, kojim 

novčanim iznosima i gdje je ta oprema danas.  

 

 

4.sjednica Skupštine ŽZH održana 29.travnja 2011. godine 

 

PITANJE: Zastupnik Ivo Sesar postavio je pitanje vezano za stanje na našim Sveučilištima jer mi 

smo se vezali uz Zakon da ćemo financirati jedino hrvatsko sveučilište u Mostaru a i Sveučiliše 

Philip Noel Beker imam informacija da tu nešto ne štima kako je stanje sa licencom kako 

funkcionira, nekih saznanja imam da nešto nije u redu  molim resornog ministra da nam ukratko 

obrazloži što se tiče ovog pitanja. 

ODGOVOR: Ministar obrazovanja Mario Bušić odgovorio na pitanje zastupnika Ive Sesara i kazao 

da će u pisanoj verziji dostaviti svim zastupnicima. 

 

PITANJE: Zastupnik Vedran Markotić imao je pitanje  za predsjednika Vlade i ministra financija 

koliki je dug naše Županije prema Sveučilištu u Mostaru  proteklom razdoblju, i što je sa 

financiranjem Sveučilišta u ovoj godini kada se misle isplatiti dugovi i kada su ti dugovi nastali ? 

ODGOVOR: Ministar financija odgovorio je na pitanje zastupnika Vedrana Markotića što se tiče 

Sveučilišta u Mostaru. 

 

PITANJE: Zastupnik Vedran Markotić  postavio pitanje za ministra branitelja Mladena Begića znamo 

da je na sudu pala Odluka o dodjeli braniteljskih stanova da li ministarstvo poduzima ili je 

poduzimalo ikakve korake da li se ispituje zakonitost tog povjerenstva tražim u pismenom obliku da 

mi se dostavi odgovor na ovo pitanje. 

 

PITANJE: pitanje zastupnika Vedrana Markotića postavljeno  Tomislavu Ćužiću ravnatelju Uprave 

civilne zaštite, a vezano je za štetu od nevremena prošle godine u 7. mjesecu u Ljubuškom. Bilo je 

veliko nevrijeme, tuča gdje je polovinu naših poljoprivrednih usjeva uništena, dolazila su razne 

delegacije iz Federacije i iz naše Županije, svi su obećavali pomoć, znamo da je Vlada bila dužna 

odnosno da je trebala otvorit račun s posebnom namjenom gdje bi se trebalo izdvajati 0,5% od neto 

plaća, kada je taj račun bio otvoren odnosno je li bio otvoren, ako nije bio otvoren za koja sredstva 

Uprave civilne zaštite  je bila oštećena? Zastupnik je tražio odgovor u pisanoj formi. 

 

PITANJE: Zastupnik Tomislav Zelenika imao je pitanje za ravnatelja službe za zapošljavanje Vinka 

Čuljka kako  su sredstva u 2010. podijeljena  za subvencioniranje za prijem  pripravnika i koje su to 

firme  i kolika su sredstva dobili, zastupnik je zatražio odgovor u pisanoj formi. 
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PITANJE: Zastupnik Viktor Kvesić ispred Kluba HSP-a imao je pitanje  za Povjerenstvo za Državnu 

Službu Županije Zapadnohercegovačke Koji natječaji su bili raspisani za vrijeme Vlade Dr. Zvonke 

Jurišića, te postupak prijema nije završen do dolaska aktualne Vlade? Zašto su pojedini natječaji 

poništeni (natječaj Ministarstva branitelja ŽZH, Ministarstva pravosuđa i uprave ŽZH, Ministarstva 

financija ŽZH), a neki završeni nakon 6 mjeseci od dana objave natječaja (natječaj za tajnika Vlade i 

predstojnika  ureda za zakonodavstvo Vlade) iako je sukladno Zakonu o državnim službenicima u 

tijelima državne službe u županiji Zapadnohercegovačkoj („Narodne novine ŽZH“ broj: 16/08 i 7/09) 

, odnosno člankom 33. tog Zakona o izričito propisano „izbor kandidata povjerenstvo obavlja u roku 

od 30 dana nakon isteka konačnog roka za prijave na javni natječaj“? 

Kojim načelima je Povjerenstvo bilo vođeno, jer očito nije pozitivnim zakonskim propisima, kada je 

odlučeno grubo kršeći Zakon o državnim službenicima u tijelima državne službe u  Županiji 

Zapadnohercegovačkoj („Narodne novine ŽZH“, broj: 16/18 i 7/09), završiti proceduru prijema za 

naprijed navedena dva natječaja? 

 

PITANJE: Zastupnik Viktor Kvesić  imao je pitanje za Ministra pravosuđa i uprave Vilsona Crnjca  a 

pitanja glasi: Što je upravni inspektor poduzeo povodom nezakonitog imenovanja rukovodećeg 

državnih službenija, Tajnika Vlade Županije Zapadnohercegovačke i predstojnika Ureda za 

zakonodavstvo Vlade Županije Zapadnohercegovačke? 

 

Odgovor, odnosno izvješće treba sadržavati slijedeće podatke: 

- da li je upravni inspektor obavio nadzor nad zakonitošću zapošljavanja gore 

navedenih državnih službenika zapošljavanja gore navedenih državnih službenika, 

- kada je nadzor obavljen 

- da li je nadzor obavljen po službenoj dužnosti ili po prijavi, 

- koje činjenice je upravni inspektor utvrdio u inspekcijskom nadzoru, 

- koje mjere i radnje je isti poduzeo (rješenje, prekršajna mjera i slično), 

- da li su eventualne naložene mjere izvršene, jer je poznato kako navedeni državni 

službenici i dalje rade na navedenim radnim mjestima. 

 

PITANJE: Zastupnik Dario Knezović osvrnuo se na  pojedine ministre sa zakašnjelim odgovorima 

međutim tražio sam osobno odgovor na pitanje od ministra financija  a ministar se ispričao zbog 

opsega posla u ministarstvu  a želi bih da se odgovori na zastupnička pitanja  tražio sam  pitanje od 

ministra financija moje pitanje glasilo je utrošak sredstava nakon izglasavanja nepovjerenja bivše 

vlade iz kolovoza od prošle godine ja razumijem da je to opsežan posao, nisam mislio zamarati 

službu ali ako se ukaže bilo kakav oblik financijske malverzacije mi ćemo ozbiljno razmišljati o 

podizanju  kaznenih prijave  bilo da se radi o predsjedniku vlade ministrima ili djelatnicima. 

Zastupnik Dario Knezović je zamolio  ministre i službe da ubuduće odgovore na zastupnička  pitanja 

dobije na vrijeme. 
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PITANJE: Zastupnica Erina Lasić postavila je pitanje za Tomislava Ćužića ravnatelja Uprave za 

civilnu zaštite vezano za Program razvoja zaštite i spašavanja  ljudi i  materijalnih dobara od 

prirodnih i drugih nesreća u Županiji Zapadnohercegovačkoj za razdoblje od 2011 do 2015. godine,  

naime radi se o prijedlogu Programu razvoja a spominje se da su ta povjerenstva već formirana  

kako općinska tako i županijska koja su to povjerenstva jesu li to stalna radna tijela ili povremena 

kakva je njihova struktura? 

 

PITANJE: Zastupnik Slobodan Tomić zatražio je u svezi korejskog  kredita tko je bio u povjerenstvu, 

što je se nabavljalo  mogu  li se za korejski kredit dostaviti podaci, može u pismenom obliku kazao je 

zastupnik Tomić. 

 

PITANJE: predsjednik Skupštine Ante Mišetić imao isto pitanje kao Slobodan Tomić. 

 

PITANJE: Zastupnik Ivica Gašpar pitanje za ministra financija Radoslava Luburića a odnosi se  na 

isplate plaća djelatnicima Agencije za privatizaciju i Agencije za razvoj naše Županije naravno 

uvažavajući  činjenicu i financijske krize odnosno stanja Proračuna prvenstveno apelira ako treba 

bilo kakva pomoć i naše Skupštine da se to bilo kako riješi. 

ODGOVOR: Ministar financija Radoslav Luburić odgovorio je usmeno na  zastupničko pitanje Ivice 

Gašpara. 

 

 

5.sjednica Skupštine ŽZH  

 

PITANJE: Zastupnik Miro Ćutuk je postavio zastupničko pitanje za za Predsjednika Vlade ŽZH što 

će Vlada poduzeti glede elementarne nepogode koja je pogodila većinu općina u ŽZH, a najviše 

štete pretrpjela je općina Ljubuški u kojoj je u olujnom nevremenu praćenom jakom tučom stradalo 

preko 150 hektara obradivih površina. I ove godine nevrijeme je zahvatilo gotovo ista područja 

općine Ljubuški kao i prošle godine pa je time situacija još teža jer unatoč provedenoj proceduri o 

proglašenju elementarne nepogode i raznim obećanjima poljoprivrednici nisu dobili ništa za prošlu 

godinu, a ako im se ne pomogne ove godine to će biti kraj za njih i njihove obitelji.  

 

PITANJE: Zastupnik Miro Ćutuk je postavio zastupničko pitanje za za Predsjednika Vlade ŽZH 

ŠTO Vlada može učiniti u sufinaciranju kod osiguravajućih kuća zasađenih površina jer 

poljoprivrednici sami nisu u stanju osigurati sredstva za osiguranje svojih usjeva, a mišljenja sam 

da je to jedini način da se ublaže štete u slučaju ovakvih elementarnih nepogoda.  
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PITANJE: Zastupnik Ivica Gašpar – budući da pouzdano znam da je 2010. Godine realizirano 

sufinanciranje zapošljavanja u suradnji sa Federalnim zavodom za zapošljavanje kojim je 

sufinancirana 71 osoba s područja ŽZH, zanima me zbog čega je ravnatelj Službe za 

zapošljavanje g. Vinko Čuljak u medijima iznio zamjerku svom prethodniku da zbog nepotpisivanja 

ugovora jedino naša županija nije realizirala takvo sufinanciranje 

 

PITANJE: Zastupnica Erina Lasić imala je pitanje koje se odnosilo na Agenciju za privatizaciju 

ŽZH a pitanje je sljedeće „ dobili smo zahtjev od djelatnika Agencije za privatizaciju, kako bismo 

svi zajedno iznašli rješenje, kao najbolje rješenje njihove situacije, što nema niko ništa protiv! 

Međutim, mene kao zastupnicu u županijskoj Skupštini interesira Plan i program, te izvršenje 

Plana agencije za privatizaciju tj. Kakva je situacija sa privatizacijom objekata na području naše 

Županije? Imam iskustva kada sam bila općinska vijećnica u Širokom brijegu u periodu od 2004. 

Do 2008. Godine da smo tražili pisanu informaciju od Agencije za privatizaciju o stanju 

privatiziranih objekata na području Općine Široki Brijeg. Tada dobijemo službeni odgovor da 

Agencija za privatizaciju nema zakonsku obvezu prema općinama davati takve informacije. U 

potpisu je bio ravnatelj Agencije za privatizaciju. Ne znam je li takva situacija i sa županijom i kako 

možemo rješenje djelatnika i obvezu Agencije prema Županiji spojiti u najbolje.“ Zastupnica je 

tražila pisanu informaciju 

 

PITANJE: Zastupnica Borka Herceg Lukenda imala je pitanje za predsjednika Vlade i sve ministre 

a pitanjew je kada su započeti i okončani postupci za javne nabave roba i usluga u 2011. Godini, 

sukladno Zakonu o javnim nabavama, u svim ministarstvima i Vladi ŽZH.  

 

PITANJE: Zastupnik Milenko Bandur pitanje vezano za Agenciju za razvoj i Agenciju za 

privatizaciju. – Od Agencije za privatizaciju dobio sam dopis da ljudi nemaju više mjeseci plaću, od 

Agencije za razvoj nisam i znamo zašto su ti ljudi diskriminirani. Mi smo ispred kluba HDZ 1990 

imali dva amandmana na Proračun koje ova Vlada nije prihvatila. Ocjenjujem nekorektnim da ti 

ljudi nemaju plaću pa tražim da mi se na ovo pitanje odgovori.  

 

PITANJE: Zastupnica Erina Lasić pitala je zastupnika Tomića da li je kroz Odbor za poljoprivredu, 

vodoprivredu i šumarstvo Parlamenta FBIH moguće vratiti kapitalna ulaganja u ruralni razvoj što je 

izbačeno.  

 

INICIJATIVA: Zastupnik Milenko Bandur imao je inicijativu vezanu za za kriminal što je napravila 

prošla Vlada da se ne poduzima samo za bivšu Vladu nego da se napravi nezavisna revizija 

komplet svih Vlada, Agencija, Zavoda od kada postoji županija pa do dana današnjega da 

sukladno s time tražimo da uradimo reviziju i predamo to tužiteljstvu da se nebi čekalo 10 godina 

da se nađu oni koji su učinili kriminal.  
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INICIJATIVA: Zastupnika Slobodan Tomić zatražio je od zastupnika Mire Ćutuka da mi dostavi 

procenu štete u pisanoj formi da bi je zastupnik Tomić mogao dati Odboru, pošto je član Odbora 

za šunarstvo i poljoprivredu Parlamenta FBiH pa želi zatražiti pomoć koliko se može pomoći oko 

štete koja je nastala u pojedinim općinama.  

 

6.Sjednica Skupštine ŽZH  

 

PITANJE: U šestom mjesecu u uredu stranke prava u Širokom Brijegu otuđeno je računalo što se 

tiče nije velika šteta računala oko petsto , šesto maraka ali s obzirom da u istoj zgradi se nalazi HDZ 

BiH ušlo se u ured i otuđilo računalo , a na katu imaju još 3-4 računala , s toga zaključujemo nije bio 

cilj računalo nego nešto drugo pa upitao bih ministra dokle je došao taj slučaj može usmeno i 

pismeno odgovoriti na ovo pitanje - Zastupnik Viktor Kvesić pitao je uputio Ministru MUP-a ŽZH  

 

PITANJE: zastupnik Viktor Kvesić pitao je ministra zdravstva dr. Boguta koliko je ove godine 

planirano da Zavod zdravstvenog osiguranja prebaci sredstava kliničkoj bolnici Mostar, a koliko je 

ispunjeno do sada i hoće li se planirano izvršiti u ovoj godini?  

 

PITANJE: zastupnik Ivica Pavković pitao je ministra gospodarstva ŽZH da li i kada ministarstvo 

gospodarstva planira zatražiti povrat nezakonito isplaćenih poticaja u Županiji 

Zapadnohercegovačkoj u periodu od 2006. – 2010. godine, ako je takvih nezakonitih isplata bilo? 

 

PITANJE: S obzirom da se u Županiji Zapadnohercegovačkoj u periodu od 2006 – 2010. godine 

proračunskim korisnicima nisu redovito uplaćivali doprinose za mirovinsko odnosno zdravstveno 

osiguranje , zanima me da li su u 2011.godini redovito uplaćena ta sredstva? Ovo pitanje zastupnik 

Ivica Pavković uputio je ministru financija ŽZH gosp. Luburiću 

 

PITANJE: Zašto Općinski sud u Širokom Brijegu ne imenuje stečajnog upravitelja za stečaj 

poduzeća „Naronaplast“ i likvidacijskog upravnika za poduzeće „Trgopromet“ gdje su ispunjeni svi 

uvjeti za imenovanje stečajnog i likvidacijskog upravnika. Ovo neka bude pitanje, a nadam se i 

odgovor i za buduća poduzeća koja će krenuti ovim putem jer je već za neka druga poduzeća 

pokrenut stečajni postupak pa će i oni ubrzo doći u fazu imenovanja stečajnog ili likvidacijskog 

upravnika. Pitanje je zbog čega se ne imenuju? Ovo pitanje zastupnik Dario sesar uputio je 

Općinskom sudu Široki Brijeg 

 

PITANJE: Zastupnik Tomislav Zelenika pitao je ministra gospodarstva Kakvo je stanje sa naplatom 

koncesija u našoj Županiji? 
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PITANJE: Zastupnik Tomislav Zelenika pitao je ministra za pitanja branitelja može li Skupštinu 

informirati o stanju revizije u Županiji Zapadnohercegovačkoj i kako se provodi? 

 

PITANJE: U Parlamentu gdje sam imao pitanje za saniranje nastale štete na području naše 

Županije a pitanje je koliko mogu pomoći moj Županiji što se tiče štete da li mogu pomoći u 

saniranju a od mene su tražili da im dam informaciju koliko su pomogle naše Općine i Županija po 

pitanju saniranju ugroženih područja, tražim od ministra gospodarstva ako može da mi dostavi 

informaciju koliko su pomogle općine i županija? – ovo pitanje zastupnik Slobodan Tomić uputio je 

ministru gospodarstva  

 

PITANJE: zastupnik  Milenko Bandur pitao je ministra zdravstva ŽZH vezano za listu lijekova da se 

građanima naplaćuje više od pola ako je to tako treba to ispraviti ? 

 

PITANJE: S obzirom da je protekla već godina implementacije da nas ministrica informira o 

devetogodišnjem obrazovanju, vjerujem da već ima neka analiza u vezi te tražim da nas informira u 

vezi toga. – ovou nigormaciju zastupnik Ivica Gašpar tražio je od ministrice obrazovanja ŽZH  

 

PITANJE: zastupnik Vedran Markotić pitao je ministricu obrazovanja da li je u Vašem ministarstvu 

bilo nezakonitih plaćanja poslijediplomskog studija? U izvješću o reviziji rada Vlade Županije 

Zaoadnohercegovačke za prošlu godinu spominje se da su određeni djelatnici odnosno ministar i 

jedan djelatnik iz Vašeg ministarstva dobili određeni iznos novca za poslijediplomski studij a 

Pravilnikom o unutarnjoj sistematizaciji radnih mjesta nema potrebe za tim kadrom u ministarstvu. 

Kao Zastupnik u Skupštini Županije Zapadnohercegovačke tražim da se ovi navodi provjere i ako se 

utvrdi da su istiniti, da se pronađe način da se novci vrate a osobe koje su nezakonit način došle do 

novca kazne i disciplinski gone. 

 

PITANJE: zastupnik Slobodan Tomić imao je pitanje za ministra zdravstva, rad i socijalne skrbi 

hoćete li primiti ministra s federalne razine i što nam mogu pomoć sa više razine što se tiče Kampa 

u Grudama? 

 

PITANJE: Ovih dana top tema su školski udžbenici kad će se dovesti reda i kako prevladati ovaj 

problem ? ovo pitanje uputio je zastupnik Dario Knezović ministrici obrazovanja 

 

PITANJE: Pitanje se tiče udžbenika u školi na Privalju, a i u nekim drugim školama isti slučaj kakva 

je svrha tih knjiga zatražio je očitovanje i usmeni odgovor ministrice Helene Lončar?- pitanje 

zsttupnika Daria Knezovića ministrici obrazovanja  
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7.sjednica Skupštine ŽZH  

 

PITANJE: U 2010. godini 2.000.000,0 KM dobile su udruge te zastupnika Viktota Kvesića interesira 

koje su udruge dobile novac, po koliko novca i ko te udruge zastupa – pitanje za ministra financija 

 

PITANJE: Zastupnika Viktora Kvesića  zanima kada će biti raspodjela poticaja za poljoprivredu a 

ako je bila ko je dobio i koliko novca je dobio- pitanje za ministra gospodarstva 

 

PITANJE: 16 godina nakon rata u ŽZH postoji izbjeglički kamp te pita koliko osoba ima u tom 

kampu, odakle su te osobe i postoji li mogućnost da se isti vrate kućama zastupnik Dario Sesar 

pitao je ministra zdrastva, rada i socijalne skrbi 

 

PITANJE: Do sljedeće sjednice zastupnik Slobodan Tomić  traži od ministra zdravstva,rada i 

socijalne skrbi podatke o osobama u izbjegličkom kampu u Grudama  

 

PITANJE: zastupnik Miro Ćutuk pitao je Vladu ŽZH da li su osigurana sredstva za nadoknadu štete 

uslijed elementarne nepogode koja je zadesila Županiju 

 

10. sjednica Skupštine ŽZH  

 

PITANJE: Prošle godine u sedmom mjesecu županijska Vlada podijelila je 2000000 KM pitanje je 

kome su ti novci otišli? Ovo pitanje zastupnik Viktor Kvesić uputio je ministru gospodarstva 

 

PITANJE: zastupnik Viktor Kvesić pitao je ministra gospodarstva kome su ove godine dodjeljena 

sredstva za poticaje u poljoprivredi 

 

PITANJE: zastupnik Ivica Gašpar od ministra gospodarstva traži je informacije vezane za koncesije  

( stanje sklopljenih ugovora i realizacija po ti ugovorima za 2011. godinu) 

 

PITANJE: Od ministra financija dobili smo informaciju da će Vlada isplatiti 116000 KM na ime 

nastalih šteta uslijed elementarne nepogode na području ŽZH. Pitanje je kada će ta sredstva biti 

isplaćena. Ovo pitanje postavio je zastupnik Ante Alapeza ministru financija ŽZH Od ministra 

financija dobili smo informaciju da će Vlada isplatiti 116000 KM na ime nastalih šteta uslijed 

elementarne nepogode na području ŽZH. Pitanje je kada će ta sredstva biti isplaćena 
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11.sjednica Skupštine ŽZH  

 

PITANJE: Pitanje je vezano za transfer novčanih sredstava od strane županije općinama odnosno 

kakva je odluka za ovu godinu donesena i kakva je realizacija iste? Pitao je zastupnik Ivica Gašpar 

ministra financija ŽZH  

 

PITANJE: Zastupnik Baranko Ćorluka oitao je ministricu obrazovanja koji je razlog zbog kojega nisu 

isplaćene stipendije učenicima koji su stipendirani od strane županije poslijednjih 4-5 mjeseci 

 

PITANJE: zastupnik Vedran Markotić pitao je ministricu pravosuđa kada će ići donošenje Zakona o 

izmjenama i dopunama Zakona o plaćama 

 

PITANJE: za ministra prostornog uređenja, resursa i zaštite okoliša zastupnik Vedran Markotić imao 

je pitanje kada će se na skupštinskim klupama naći Zakom o komunalnom gospodarstvu 
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Dodatak 2. IZBORNI REZULTATI 
 

Odnos političkih snaga u Skupštini Županije Zapadnohercegovačke znatno je promijenjena u 

odnosu na prethodi saziv. Tabela u nastavku pokazuje politički sastav Skupštine ŽZH u razdoblju 

2006-2010. godina i sada, nako listopadskih izbora.  

Politička 

partija  

Broj mandata u 

sazivu 2006-2010. 

Ponovo 

kandidiranih 

zastupnika  

Broj zastupnika iz  saziva 

2006-2010 koji su ponovo 

dobili mandat  

Broj mandata u 

sazivu 2010-2014.  

HDZ BIH 8 0 0 13 

HDZ 1990 6 42 1 4 

HSP 4 4 1 3 

NSRZB 2 2 1 3 

Nezavisni 

zastupnici 

2 0 0 0 

HDU 1 0 0 0 

UKUPNO  23 10 3 23 
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Najveći porast, kada je u pitanju broj osvojenih mandata ostvario HDZ BiH koji sada ima čak 5 

mandata više u odnosu na prethodni saziv. Ovim brojem mandata HDZ BIH ima prostu većinu u 

Skupštini ŽZH i sve odluke, u principu, mogu donositi sami, odnosno bez da koaliraju sa bilo kojom 

strankom koja participira u Skupštini Županije Zapadnohercegovačke. Bez obzira na ovakav odnos 

snaga u Skupštini Županije Zapadnohercegovačke HDZ BIH koalirao je sa HDZ 1990.  

 

 


